
Protokół Nr 3/19

z posiedzenia Komisji  Skarg, Wniosków i  Petycji,  które odbyło się w dniu 23.10.2019r.
o godz. 12,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Marta Cicha– Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1). Radni zostali skutecznie powiadomieni o
terminie Komisji.

Porządek obrad (zał. nr 2)

Ad.1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 2/19 z dnia 15.05.2019 r. - nie było
uwag, przyjęto jednogłośnie za -5.

Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych  Anna Antonowicz -przedstawiła projekt uchwały.
Ad. 2
Analiza  skargi  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi
na     Prezydenta Miasta Pabianic (zał. nr 3)  
uzasadnienie-W dniu  17.09.2019 r.  wpłynęła  do  Rady  Miejskiej  skarga  na  Prezydenta
Miasta  Pabianic  przekazana  wg właściwości  przez Łódzki  Urząd  Wojewódzki  w Łodzi.
Skarżący  kierują  w stosunku  do  Urzędu  Miejskiego  w Pabianicach  zarzuty  rzekomych
nieprawidłowości w sprawie zamiany lokali. Z wyjaśnień przedłożonych przez Prezydenta
Miasta wynika, że w dniu 09.07.2019 r. do Wydziału Spraw Lokalowych Urzędu Miejskiego
w Pabianicach wpłynęły wnioski o zamianę lokalu mieszkalnego z kontrahentem złożone
przez  skarżących  oraz  osobę  trzecią.  W  dniu  25.07.2019 r.  osoba  trzecia  została
poinformowana, iż ww. wniosek został rozpatrzony w oparciu o przepisy ustawy o ochronie
praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (t.j. Dz. U.
z 2019 r.  poz. 1154)  oraz uchwały Nr XXX/380/08 Rady Miejskiej  w Pabianicach z dnia
27 czerwca 2008r. w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego  zasobu  Gminy  Miejskiej  Pabianice  (t.j.  Dz.  Urz.  Woj.  Łódz.  z 2014 r.
poz. 1609).Zgodnie  z art. 21 ust. 3 pkt 1 ww.  ustawy  zasady  wynajmowania  lokali
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy powinny określać w szczególności
wysokość  dochodu  gospodarstwa  domowego  uzasadniającą  oddanie  w najem  lub
podnajem  lokalu  na  czas  nieoznaczony.  Ponadto  art. 4 ust. 2 ww.  ustawy  stanowi,  iż
gmina  na  zasadach  i w  przypadkach  określonych  w ustawie  zaspokaja  potrzeby
mieszkaniowe gospodarstw domowych o niskich dochodach. W oparciu o powołane wyżej
przepisy  ustawy  Gmina  Miejska  Pabianice  określiła  w §  2 ww.  uchwały,  iż  ilekroć
w uchwale jest mowa o osobach o niskich dochodach - należy przez to rozumieć osoby,
których średni  miesięczny dochód z okresu trzech kolejnych miesięcy poprzedzających
dzień  złożenia  wniosku  o przyznanie  lokalu  mieszkalnego,  przypadający  na  członka
gospodarstwa domowego nie przekracza:

a) 200  %  najniższej  obowiązującej  emerytury  ogłoszonej  przez  Prezesa  Zakładu
Ubezpieczeń
Społecznych - w gospodarstwie jednoosobowym,

b) 150  %  najniższej  obowiązującej  emerytury  ogłoszonej  przez  Prezesa  Zakładu
Ubezpieczeń Społecznych - w gospodarstwie wieloosobowym. Najniższa  emerytura
od dnia 01.03.2019 r. wynosi: 1100,00 zł. 200% najniższej emerytury w gospodarstwie
jednoosobowym  wynosi:  2200,00 zł  na  osobę,  a 150%  najniższej  emerytury
w gospodarstwach wieloosobowych wynosi 1650,00 zł na osobę.



W  złożonej  deklaracji  przez  osobę  trzecią  wskazana  została  kwota,  która  zgodnie
z powołanymi przepisami nie mogła być uznana za niski dochód. W związku z powyższym
Naczelnik  Wydziału  Spraw  Lokalowych  -  Pani  Anna  Antonowicz
nie wyraziła zgody na zamianę z kontrahentem zajmowanego lokalu. W dniu 25.07.2019 r.
skarżący zostali poinformowani, iż ich wniosek również został rozpatrzony w oparciu o ww.
przepisy oraz że ich kontrahent nie spełnił wymagań wynikających z tych przepisów i że to
było powodem braku zgody na wzajemną zamianę mieszkań. W dniu 06.08.2019 r. osoba
trzecia  złożyła  w sekretariacie  Prezydenta  Miasta  Pabianic  odwołanie  od  negatywnej
decyzji  Naczelnika  Wydziału  Spraw  Lokalowych  i spotkała  się  z Panią  Prezydent
Aleksandrą Jarmakowską – Jasiczek na przyjęciach interesantów w obecności kierownika
Referatu Spraw Lokalowych. Przedstawiła swoją ciężką sytuację i poprosiła o ponowne
rozpatrzenie  swojej  prośby  oraz  o udzielenie  pomocy.  Pani  Prezydent  Aleksandra
Jarmakowska  –  Jasiczek  po  przeanalizowaniu  sytuacji  mieszkaniowej  osoby  trzeciej
poleciła w dniu 27.08.2019 r. Naczelnikowi Wydziału Spraw Lokalowych zaproponować do
zasiedlenia  mieszkanie  będące  w dyspozycji  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej
położone na parterze o powierzchni użytkowej 29,99 m2  wyposażone w instalację wodno-
kanalizacyjną,  łazienkę i w.c.,  instalację  gazową, miejskie c.o  oraz c.w.u.  Decyzję taką
Pani  Prezydent  podjęła  po zapoznaniu się  z trudną sytuacją finansową osoby trzeciej,
której nie było stać na dalsze utrzymanie tak dużego mieszkania. W przypadku zgody na
przyjęcie  tego lokalu przez osobę trzecią-  Pani  Prezydent  Aleksandra  Jarmakowska –
Jasiczek dokonałaby przydziału lokalu ze względów społecznych w oparciu o § 4 pkt 6 ww.
uchwały.  A mieszkanie  oddane przez osobę  trzecią  trafiłoby do  rodzin  5-6  osobowych
oczekujących  w kolejce  na  lokal  komunalny.  Osoba  trzecia  po  obejrzeniu
zaproponowanego  lokalu  nie wyraziła  zgody  na  jego  przydział.  Po  zapoznaniu  się
z odwołaniem osoby  trzeciej  w sprawie  zamiany  lokalu  z kontrahentem pismem z dnia
13.09.2019 r.  Pani Prezydent Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek poinformowała osobę
trzecią, iż podtrzymuje negatywne stanowisko zawarte w piśmie z dnia 25.07.2019 r. i nie
wyraziła zgody na zamianę z kontrahentem zajmowanego lokalu. Ponadto informuję, iż
polityką  mieszkaniową  i gospodarowaniem  mieszkaniowym  zasobem  Miasta  Pabianic
zajmuje się Prezydent Miasta Pabianic przy pomocy Urzędu Miejskiego w Pabianicach,
a w jego strukturach Wydział Spraw Lokalowych. Zakład Gospodarki Mieszkaniowej jest
jednostką  podległą  Prezydentowi  Miasta  Pabianic  i zajmuje  się  zarządzaniem
i administrowaniem  mieszkaniowym  zasobem  Miasta  Pabianic.  W jego  strukturach
organizacyjnych  znajduje  się  komórka  zajmująca  się  szukaniem  najemców  lokali
wyrażających  wolę  wzajemnej  zamiany  mieszkań.  Każdorazowo  zgodę  na  wzajemną
zamianę mieszkań wyraża w imieniu Miasta jako właściciela  lokali  –  Prezydent  Miasta
Pabianic.  Zarówno lokal  Państwa skarżących w Pabianicach oraz  lokal  osoby trzeciej
w Pabianicach  wchodzą  w skład  mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Pabianic  i zgodę  na
wzajemną zamianę wydaje właśnie Prezydent a nie Zakład Gospodarki Mieszkaniowej. Od
1994 r. sprawy przyznawania lokali mieszkalnych regulowała ustawa z dnia 2 lipca 1994 r.
o najmie  lokali  mieszkalnych  i dodatkach  mieszkaniowych  (  Dz. U.  z 1998 r.  Nr 120,
poz.787 z późn. zm.). Z dniem wejścia jej w życie utracił moc administracyjno-prawny tryb
przydzielania lokali komunalnych. Decyzje administracyjne zostały zastąpione umowami
cywilnoprawnymi,  a oddawanie  w najem  wolnych  lokali  mieszkalnych  następowało
wyłącznie na podstawie umowy najmu. Obowiązująca obecnie ustawa z dnia 21 czerwca
2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu
cywilnego (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 1182 wraz z późn. zm.) nadal podtrzymuje tę zasadę.
Tak  więc  organy  administracji  publicznej  nie przydzielają  lokali  mieszkalnych  w drodze
decyzji  administracyjnych  lecz  wynajmują  je  na  podstawie  przepisów powołanej  wyżej
ustawy i Kodeksu cywilnego. Zatem pisma informujące o nie wyrażeniu zgody na zamianę
lokali  stanowiących mieszkaniowy zasób gminy nie są decyzjami  administracyjnymi ani
postanowieniami  w rozumieniu  przepisów  Kodeksu  postępowania  administracyjnego,



a wyłącznie pismami urzędowymi wyrażającymi oświadczenie woli w imieniu Miasta jako
właściciela lokali. Po otrzymaniu wyjaśnień pracowników Wydziału Spraw Lokalowych za
całkowicie bezpodstawne należy uznać insynuację jakoby lokal  osoby trzeciej  miał  być
przeznaczony dla którejś z pracownic tego Wydziału. Wyjaśniono także, że wolne lokale
wchodzące  w skład  mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Pabianic,  niezależnie  od  osoby
nabywcy, sprzedawane są wyłącznie w trybie przetargu nieograniczonego. Uwzględniając
przedstawione  wyjaśnienia  w  ocenie  służb  podległych  Prezydentowi  Miasta sprawa
zamiany przedmiotowych lokali została załatwiona prawidłowo, zgodnie z obowiązującymi
w tym zakresie przepisami.

Po analizie wyjaśnień Prezydenta skargę należy uznać za bezzasadną.

Zgodnie  z art. 239 ustawy  z dnia  14 czerwca  1960r.  Kodeks  postępowania
administracyjnego  (t.j.  Dz. U.  z 2019 r.  poz. 60,  730,  1133),  w przypadku  gdy  skarga,
w wyniku jej  rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej  bezzasadność wykazano
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności
organ właściwy do jej  rozpatrzenia  może podtrzymać swoje stanowisko z odpowiednią
adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego.

Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych  Anna Antonowicz -  nie ma żadnych błędów po
naszej stronie przy rozpatrywaniu tej sytuacji.

Radna Monika Cieśla- poprosiła  o  podanie podstawy prawnej.

Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych  Anna Antonowicz - 200% najniższej  emerytury to
jest  2200 zł  dla osoby pojedynczo mieszkającej.

Radna  Joanna  Kupś-  czy  były  wcześniej  przypadki,  że   lokatorzy  umawiali  się  i
dokonywali zamiany.

Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych  Anna Antonowicz -  były takie sytuacje ale od
sierpnia  zmieniła  się  ustawa   i  nie  możemy  przydzielać  mieszkań   osobom
przekraczającym ww dochód.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały uznając ją za bezzasadną
– 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Marta  Karpińska-  przedstawiła  projekt
uchwały. część skargi wg kompetencji przekazana  została do gminy Pabianice.
Ad. 3
Analiza  skargi  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi
na     Prezydenta Miasta Pabianic (zał. nr 4)  
uzasadnienie-W dniu  19.08.2019 r.  wpłynęła  do  Rady  Miejskiej  skarga  na  Prezydenta
Miasta  Pabianic  dotycząca  zaniechania  działań  zmierzających  do  uregulowania  stanu
prawnego  poprzez  wprowadzenie  przepisów  ochronnych  zarządzeniem  Prezydenta
miasta, które powinny być wprowadzone z uwagi na zagrożone dobra; tj. życie i zdrowie
człowieka  oraz  porządek,  spokój  i bezpieczeństwo  publiczne”.Realizując  obowiązek
ustawowy  Rada  Miejska  w Pabianicach  podjęła  uchwałę  w przedmiocie  regulaminu
utrzymania porządku i czystości w gminie.  Regulamin ten, określa szczegółowe zasady
utrzymania  czystości  i porządku  na  terenie  gminy,  w tym  m.in.  zasady  dotyczące
częstotliwości  i sposobu  pozbywania  się  odpadów komunalnych  i nieczystości  ciekłych
z terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego. Zgodnie
z przepisem art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach regulamin



ma  charakter  aktu  prawa  miejscowego,  powszechnie  obowiązującego  na  obszarze
działania organów, które go ustanowiły, a jego zakres i treść uwarunkowana jest normami
ustalonymi  w aktach wyższego rzędu.  Na podstawie  art. 7 ust. 3a  ustawy o utrzymaniu
czystości  i porządku  w gminach,  Rada  upoważniona  została  także  do  określenia
wymogów, jakie spełniać musi przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia na
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu
nieczystości  ciekłych.  Mające  na  uwadze  powyższe  upoważnienie  Rada  Miejska
w Pabianicach podjęła  uchwałę  nr  XXIV/280/16 z dnia  3 marca 2016 r.,  określając  tym
samym  szczegółowe  wymagania,  które  musi  spełnić  przedsiębiorca  w związku  ze
świadczonymi usługami, w tym wymagania odnośnie bazy transportowej oraz konieczne
zabiegi  sanitarne  i porządkowe.  Ponadto  stosownie  do  art. 7 ustawy  o utrzymaniu
czystości  i porządku  w gminach  Wydział  prowadzi  w formie  elektronicznej  ewidencję
udzielonych  i cofniętych  zezwoleń.  Ewidencja  jest  dostępna  na  stronie  internetowej
urzędu, a mieszkańcy Pabianic,  którzy posiadają zbiorniki  bezodpływowe i przydomowe
oczyszczalnie  ścieków,  zlecają  usługę  wywozu  nieczystości  płynnych  wybranemu
z ewidencji  przedsiębiorcy.  Ponadto  pracownicy  Wydziału  Ochrony  Środowiska,
przeprowadzają  wyrywkowe  kontrole  w zakresie  eksploatacji  ww.  zbiorników.  Należy
podkreślić, że nie ma jeszcze przepisów prawnych jasno regulujących działania organów
w zakresie  uciążliwości  odorowych,  stąd  też  organy gmin  nie mają  jeszcze możliwości
prowadzenia pomiarów i karania osób łamiących przepisy prawa w tym zakresie. Nie mniej
jednak będą monity do Ministra Środowiska o przyspieszenie regulacji przepisów prawa
w tym zakresie. Autorzy pisma formułują zarzut, że Wydział Ochrony Środowiska „nie jest
zainteresowany wyeliminowaniem problemu, mimo że jest powołany do działania na każde
zgłoszenie jakie zostanie zgłoszone przez osobę, która reaguje w drastycznych sytuacjach
dla  poprawy  bezpieczeństwa  ogólnego  w celu  wyeliminowania  zagrożenia  lokalnego”.
Analizując treść zgromadzonej  dokumentacji  ustalono, że w 2019 r.  nie wpłynęło żadne
zgłoszenie  dotyczące  prowadzenia  działalności  polegającej  na  opróżnianiu  zbiorników
bezodpływowych  i transporcie  nieczystości  ciekłych  na  terenie  Miasta  Pabianice  bez
wymaganego  zezwolenia.  W 2018 r.  przyjęte  zostały  2 zgłoszenia  (data  wpływu:
20.09.2018 r.)  złożone  przez  autorów  skargi,  tj.  .  Zgłaszający  wskazali:1. uciążliwości
wynikające ze smrodu powstającego w silosach do składowania gnojowicy przy hodowli
w Bychlewie  (zgłoszenie  przekazane  wg  kompetencji  w całości  do  Urzędu  Gminy
w Pabianicach);2. zanieczyszczenie  środowiska  przez  zalewanie  pól  gnojowicą
i zanieczyszczenie  wód  w okolicach  ul.  Polnej  i ul.  Jutrzkowickiej,  okolicach  Bychlewa
i Jadwinina.  W związku  z faktem,  że  zgłoszenie  nr  2 dotyczyło  skargi  w kierunku
posiadaczy  nieruchomości  zlokalizowanych  w granicach  administracyjnych  Gminy
Pabianice  zwrócono  się  do  Urzędu  Gminy  w Pabianicach  z prośbą  o ustalenie
okoliczności sprawy. Po uzyskaniu wyników kontroli,  pismem z dnia 14 grudnia 2018 r.,
składający  zgłoszenie  zostali  poinformowani  o czynnościach  służbowych  wykonanych
przez  pracowników  Wydziału  Ochrony  Środowiska.  Działania  w ramach  posiadanych
kompetencji podejmuje również Straż Miejska. W okresie od stycznia 2016 r do września
2019 r.  strażnicy  podjęli  147 interwencji  związanych  z nielegalnym  pozbywaniem  się
nieczystości. Efektem działań straży są 53 nałożone mandaty karne, 32 pouczenia oraz
4 wnioski o ukaranie skierowane do Sądu Rejonowego. We wrześniu br. strażnicy zlecili
Wydziałowi Sieci ZWiK kontrolę związaną z nielegalnym zrzutem. Wszystkie zgłoszenia na
bieżąco weryfikowane są przez pracowników Straży Miejskiej. Należy zaznaczyć, że Rada
Gminy podejmując uchwały każdorazowo musi posiadać upoważnienie dla podjęcia aktu
prawa miejscowego i nie ma prawa do stanowienia aktów prawa regulujących zagadnienia
inne  niż  wymienione  w przepisie  nadrzędnym,  ani  też  podejmowania  regulacji  w inny
sposób niż wskazany przez ustawodawcę, gdyż oznaczałoby to wykroczenie poza zakres
delegacji ustawowej. Jednocześnie nadmieniam, że nie ma urzędowego przyzwolenia na
świadczenie usług polegających na wywozie nieczystości płynnych przez szambelanów



bez  wymaganego  zezwolenia.  Zgodnie  z art. 10 ust. 1 ustawy  o utrzymaniu  czystości
i porządku  w gminach,  kto  prowadzi  działalność  określoną  w art. 7 bez  wymaganego
zezwolenia podlega karze grzywny. Postępowanie w sprawie, o której mowa wyżej toczy
się według przepisów Kodeksu postępowania w sprawach o wykroczenia.

Po analizie wyjaśnień Prezydenta skargę należy uznać za bezzasadną.

Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 60, 730, 1133), w przypadku gdy skarga, 
w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano 
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności 
organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje stanowisko z odpowiednią 
adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego.

Wydział  Ochrony Środowiska Marta  Karpińska-  Skarżący  podnieśli,  że  Prezydent  nie
podjął działań  dotyczących wylewania nieczystości  przez podmioty świadczące usługi. W
2018  wpłynęły  2  zgłoszenia,  a  w  2019  nie  było  żadnego  zgłoszenia.  i  dotyczyły
zanieczyszczenia pól gnojownicą, a nie zanieczyszczeniami płynnymi odbieranymi przez
podmioty. To są różnego rodzaju nieczystości. Panowie zostali poinformowani, że zostało
to przekazane do gminy Pabianice, wyniki kontroli dostępne  są w urzędzie gminy.

2  zgłoszenie  dotyczyło uciążliwości  wynikające ze smrodu powstającego w silosach do
składowania gnojowicy przy hodowli w Bychlewie (zgłoszenie przekazane wg kompetencji
w całości  do  Urzędu  Gminy  w Pabianicach).   Skarżący zarzucają,  że   Prezydent   nie
podjął aktów prawa miejscowego  ale wszystkie są  i obowiązują.

Radny Piotr Różycki- czy zlokalizowane są  osoby zajmujące się  tym procederem czy w
stosunku do tych osób   podejmowane są  czynności.

Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska Marta Karpińska-Panowie podali  adres
nieruchomości  i  to  było  kontrolowane  przez  gminę  Pabianice.  Podmioty  odbierające
nieczystości ciekłe, mamy ewidencję tych podmiotów, muszą posiadać zezwolenie. Nie
wypłynęło zgłoszenie dot. konkretnego podmiotu.

Radny Piotr Różycki- czy Wydział monitoruje profilaktycznie, a jak współpraca ze strażą –
foto pułapki

Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Marta  Karpińska-  firmy  zajmujące  się
wywozem nieczystości, mamy ewidencję tych podmiotów, ponadto muszą  mieć dowody
wpłaty za  prawidłowe odprowadzenia nieczystości, sprawdzamy czy firma działa zgodnie
z zezwoleniem. Jak nie ma zezwolenia to sprawa do sądu o ukaranie przedsiębiorcy.
Staramy się w miarę zgłoszenia szybko pojawić się na miejscu  z asystą Straży Miejskiej. 

Radna Joanna Kupś- jaka jest liczba interwencji  Straży Miejskiej  ściśle dot.  wylewania
nieczystości czy ogólnie interwencji.

Marta Karpińska- 147 interwencji dot. tylko wylewania nieczystości ciekłych.

Radna Joanna Kupś- nie chodzi tylko o uprawienia  firmy.

Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Marta  Karpińska-  jeśli  dostajemy
zgłoszenie to  sprawdzamy dokumenty i   można pojechać na miejsce i   jeśli  złapiemy
kogoś na gorącym uczynku to  podejmujemy działania, a jeśli tylko unosi się  nieprzyjemny
zapach to nie mamy jak reagować.



Radna  Joanna  Kupś-  czy  jak  przekazujecie   sprawę  do  gminy  Pabianice  czy  to
monitorujecie.

Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Marta  Karpińska-gmina  ma  konkretne
przepisy  i  nie  możemy wchodzić  w kompetencje  inny  gminy.  Akurat  w tym przypadku
uzyskaliśmy  informację,  że  było  tam  postępowanie  prowadzone  odnośnie  tych  2
nieruchomości.

Radny  Piotr  Różycki-  ustawodawca  nie  rozstrzyga  tematu  i  nie  możemy  pomóc
skarżącym,  tylko  poprawić  współpracę  i  uruchomić  gorącą  linię  reagowania  i  wtedy
mandatować.  

Skarżący – nie było żadnych 144 interwencji  Straży Miejskiej,  proceder trwa i  dotyczy
miasta Pabianic.  Przy okazji  gnojowicy wywożone są odchody ludzkie.  Był w Wydziale
Ochrony Środowiska i pani kierowniczka  była obrażona, że  musi napisać protokół. Daje
go w załączeniu (zał nr 5)
Nie ma działań Straży Miejskiej, komendant przepraszał, że nie było interwencji.

Radny Piotr  Różycki-dobrze,  że ta  skarga wpłynęła,  bo chodzi  żeby proceder  ukrócić,
postaramy się  coś zrobić w tej sprawie.

Skarżący – to trwa od 2016 r.  i Wydział nic nie zrobił.

Radny Piotr Różycki- ile interwencji było tylko na tym terenie, dopyta.

Skarżący -  nie było żadnych interwencji.

Kolejny  skarżący  -  nie  zdajecie  sobie  Państwo  sprawy  ze  skali  tego  procederu,  jest
zszokowany tym co powiedziała Pani z wydziału, to są dziesiątki  tysięcy litrów gnojówki
wylewanej  na  teren  miejski,  skala  ogromna.  Wożą  od  7  rano  do  20.  Jeżdżą  w  nocy
wylewają  z szamb. Ochrona środowiska nic nie zrobiła, ani Straż Miejska . Mieszkańcy
byli u Prezydenta w grudniu 2018 w tej sprawie.

Radna Joanna Kupś- na pewno jest skażenie wód gruntowych i  gleby i czy WOŚ nie
może zlecić badania gleby i wody ?

Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska Marta Karpińska- zlecić takich badań -nie
wie  czy  mają  do  tego  podstawy  prawne,  możemy  zwrócić  się  do  sanepidu.  Problem
wylewania gnojowicy jest nieuregulowany w przepisach.

Radna Monika Cieśla- nocne patrole SM też byłby skuteczne.

Radny Piotr Różycki- wystąpić do Prezydenta żeby zrobić takie badania i patrol Straży
Miejskiej. Podjęcie wszelkich działań zmierzających do ukrócenia procederu, ujawnienia
sprawców, badania terenu i częstych patroli Straży Miejskiej. Jako  wniosek komisji.

Skarżący z ul. Polnej – oprócz wylewania problem -składowanie obornika na polu rok i
dłużej, śmierdzi, do tego  stado much. Powinno to być zaorane.

Radna Joanna Kupś- śmierdzi w całym mieście i  trzeba wziąć się za to.



Skarżący- ile zajmie czasu to przygotowanie procedury.

Radny  Piotr  Różycki-wniosek  do  Prezydenta   w  ciągu  2-3  dni  i  wtedy  Prezydent
zadeklaruje kiedy  może pomóc.

Radna Joanna Kupś- trudno podać ścisły termin bo  to sanepid będzie badał.

Skarżący- wszyscy wiedzą: wie Policja, Wójt,  władze wojewódzkie i nikt nic nie robi.

Naczelnik  Biura  Rady  Arkadiusz  Bujacz-  jeśli  skarga  jest  zasadna  to  trzeba  wskazać
czego Prezydent nie zrobił.  Sprawa smrodu jest nieuregulowana przepisami.

Radna  Joanna  Kupś-  czy  te  147  interwencji  dotyczyły  tylko   ściśle  zalewania  pól,  a
mieszkaniec powiedział , że absolutnie nie było interwencji.

Naczelnik Biura Rady Arkadiusz Bujacz-jeśli skarga zasadna to  należy powiedzieć czemu
jest zasadna, co gmina może zrobić, wylewanie gnojówki jest  dopuszczalne.

Radny  Piotr  Różycki-Prezydent  obiecał  im,  że  będzie  założony  monitoring  i   dlatego
odłożyć tą  na razie skargę.

Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Marta  Karpińska-  nie  zrozumiała  bo
chodziło jej o wszystkie interwencje z nielegalnym pozbywaniem nieczystości, nie chodziło
tylko na tym terenie.

Radny Piotr Różycki - jak Straż Miejska ma podjąć interwencje w polach.

Naczelnik Biura Rady Arkadiusz Bujacz- ktoś wylewa gnojówkę i co  dalej...? ten człowiek
może wylewać, tylko że to jest taka skala, gmina ma związane ręce przepisami. Pan mówi,
że Pan wszędzie zgłaszał i nikt z tym nic nie zrobił.

Radna Joanna Kupś- zbadajmy grunt i  wodę.

Głosowanie:  za  zdjęciem projektu  uchwały z  porządku komisji  i  sesji  –5 jednogłośnie.
Zaopiniowano pozytywnie. Wniosek komisji  do Prezydenta o podjęcie działań (zał. nr 6)

Z-ca Dyrektora Zarządu Dróg Miejskich  Andrzej Baranowski-  omówił projekt ww. uchwały.

Ad. 4
Analiza skargi i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na     
Dyrektora Zarządu Dróg Miejskich (zał. nr 7) 
uzasadnienie- W dniu 17.07.2018 r. wpłynęła do Rady Miejskiej skarga  na  Zarząd Dróg
Miejskich w Pabianicach dotycząca demontażu słupków blokujących na ul. Młynarskiej, na
których postawienie skarżąca posiadała pozwolenie.  Ze złożonych wyjaśnień wynika, że
czynności dotyczące słupków zlokalizowanych w pasie drogowym w ul. Młynarskiej zostały
podjęte przez Zarząd Dróg Miejskich w związku z  informacjami przekazanymi przez Straż
Miejską na wniosek jednego z mieszkańców ulicy. Funkcjonujące dotychczas rozwiązanie
jest niezgodne z obecnie obowiązującymi przepisami w tym zakresie. W miesiącu lipcu br.
odbyło się spotkanie z skarżącą i jej  synem w siedzibie przy ulicy Warzywnej 1. Podczas
spotkania  przedstawiono propozycję  zamieszczenia  na jezdni  przed posesją  skarżącej
znaku poziomego P-21 ”powierzchnia wyłączona”. Znak ten oznacza powierzchnię jezdni,
na  którą  wjazd  i zatrzymywanie  są  zabronione (  §  90 ust. 5 Rozporządzenia  Ministrów



Infrastruktury  oraz  Spraw  Wewnętrznych  z dnia  31 lipca  2002 r.  w sprawie  znaków
i sygnałów drogowych Dz. U. z 2019 r. poz. 454). Rozwiązanie takie zastosowane zostało
z powodzeniem  w wielu  miejscach  w naszym  mieście,  przyczyniając  się  do
wyeliminowania  przypadków  niezgodnego  z prawem  parkowania  pojazdów.
Poinformowano także, że wcześniej złożona propozycja organizacji ruchu, uwzględniająca
istniejące słupki w ulicy, została negatywnie zaopiniowana przez Starostę Pabianickiego
oraz  o fakcie  złożenia  następnej  propozycji z zastosowaniem  ww.  oznakowania
poziomego.  O podjętych  działaniach  ZDM  chciał poinformować  skarżącą  i jej  syna,
jednakże  wielokrotne  próby  kontaktu  osobistego  i telefonicznego  nie powiodły  się.
Wprowadzenie  powyższego  rozwiązania  poprzedzone  będzie  uzyskaniem  pozytywnej
opinii Starosty Pabianickiego i uzgodnieniami z zainteresowanymi stronami w tej sprawie. 

Po analizie wyjaśnień Zarządu Dróg Miejskich skargę należy uznać za bezzasadną.

Zgodnie  z art. 239 ustawy  z dnia  14 czerwca  1960r.  Kodeks  postępowania
administracyjnego  (t.j.  Dz. U.  z 2019 r.  poz. 60,  730,  1133),  w przypadku  gdy  skarga,
w wyniku jej  rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej  bezzasadność wykazano
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności
organ właściwy do jej  rozpatrzenia  może podtrzymać swoje stanowisko z odpowiednią
adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego.

Z-ca Dyrektora Zarządu Dróg Miejskich  Andrzej  Baranowski-  sprawa słupków została
zgłoszona do Straży Miejskiej, która stwierdziła nieprawidłowe oznaczenie terenu. 

Radny  Piotr  Różycki- jak  na  chwilę  obecną  wygląda  sytuacja  czy  są  usunięte  te
nieprawidłowe słupki.

Z-ca  Dyrektora  Andrzej  Baranowski-  nie  dalej  są,  nie  zostały  usunięte,  sprawa  w
zawieszeniu, nie możemy skontaktować się z właścicielką.
Trudno stwierdzić czy osoby parkujące to są klienci zakładu wulkanizacyjnego, poza tym 
nie ma tam zakazu zatrzymywania i postoju.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały uznając ją za bezzasadną
– 5, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Sprawy różne nie zgłoszono.
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 12.50

Protokółowała:              Przewodniczyła:

        Monika Ludziejewska                                                        Marta Cicha


